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Abstract (en)
The sprinkler has a vertical mounting with a water flow driven turbine (8) which rotates faster than a direct driven rotor using a gearing (9) to step up
the rotational speed. A water flow divider (7) with shaped contour spreads the water flow while the fast rotating head provides an added sprinkling
effect. The spreading effect is adjustable by a rotating sleeve control (5). This adjusts the range of the sprinkling. The rotating drive provides a fast
rotation even with low water pressures. The gearing includes eccentric gears.

Abstract (de)
Bei einem Kreisregner (1) läuft das Turbinenrad (8) infolge eines Zwischengetriebes (9) wesentlich schneller als der in Strömungsrichtung
davor arbeitende und ebenfalls unmittelbar als Turbinenrotor ausgebildete Strahlteiler (7), so daß der Regner (1) im wesentlichen unabhängig
vom Wasserdurchfluß anläuft und eine Stellvorrichtung (5) vorgesehen werden kann, mit welcher sich der zu beregnende Sektor jederzeit
manuell verändern läßt. Ein nutförmiger Boden (41) mit daran anschließender Erweiterung der Leitflächen (14) dient zur weiteren Erhöhung des
Wirkungsgrades. <IMAGE>
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